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法学专业培养方案

武汉科技大学培养方案

Curriculum for Law Major

院教学指导委员主任

（院长）

学院分管教学

（副院长）

审核人

（专业责任教授负责人）
执笔人

一、培养目标

本专业培养德、智、体、美全面发展的，德才兼备，具有扎实专业理论基础和熟练职业技能、合理

的知识结构，具有依法执政、科学立法、依法行政、公正司法、高效高质量的法律服务能力与创新创业

能力，熟悉和坚持中国特色社会主义法治体系，具有国际视野的高素质应用型法治人才及后备力量。期

待毕业生五年后达到如下目标：

1、具备扎实的人文社会科学基础知识，具有自然科学基础知识，牢固掌握法学专业基本知识和基本

理论，并形成合理的整体知识结构；

2、具备独立自主的获取和更新本专业相关知识的学习能力，具备将所学法学专业理论与知识融会贯

通、灵活的综合运用于专业实务之中的基本技能；具备利用创造性思维方法，开展科学研究工作和创新

创业实践的能力；

3、具有终身学习的意识，掌握法学专业的思维方法和研究方法，熟悉法学理论前沿动态和法治建设

发展趋势；

4、具备较高的计算机操作能力，具备较强的文献检索和资料查询能力，具有开阔的国际视野和良好

的外语能力；

5、具有良好的表达和沟通能力以及团队合作和组织管理能力；

6、具备良好的人文素养和科学素养，养成良好的道德品格、健全的职业人格、强烈的法律职业认同

感，具备服务于建设社会主义法治国家的责任感、使命感，具备健康的心理和体魄。

I．Educational Objectives

This program aims to cultivate high-quality practical legal talent which shall develop morally, intellectually, 

physically and aesthetically, have academic theoretical basis, proficient professional skills and adequate 

knowledge structure, develop the ability to efficiently provide high quality legal services abiding by the principles 

of governing by law, legislating scientifically, administrating by law and adjudicating according to justice, have 

the motivation to innovate, keep familiar with and stick to the Socialist System of Laws with Chinese 

Characteristics, and develop an international vision. This program expects graduates would achieve following 

objectives:

1. Have a solid foundation of social science, reasonable foundation of natural science, solid grasp of basic 

knowledge and theories of the law specialty, and a reasonable structure of knowledge in various fields.

2. Have the ability to acquire and update the relevant knowledge of the specialty independently, with the 
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basic skills of integrating the theory of law and knowledge into the professional practice, and have the ability to 

use creative thinking methods to carry out scientific research and to innovate the practice of entrepreneurship.

3. Have a sense of lifelong learning, and master the methods of analysis and research in the field of law, 

understand the forefront of legal theory and the development trend of the rule of law;

4. Have the ability to use computer, have the ability of legal research and data query, and have a wide 

international vision and good foreign language application ability.

5. Have communication skills and skills required for teamwork, organization and management;

6. Have good humanistic and scientific literacy, good moral character, a sound professional personality, a 

strong sense of legal professional identity, a sense of responsibility, a sense of mission and a healthy psychology 

and body to serve the building of a socialist country ruled by law.

二、毕业要求

1、法学知识：掌握理论法学、法律史学、部门法学的基础理论知识，能够将民法、商法、知识产权

法、经济法、行政法、刑法、诉讼法、国际法等专业知识适用于解决具体法律问题。

2、思辨分析能力：能够应用法律科学的基本原理，获取法律事实、发现法律规范、诠释法律涵义、

论证法律适用、合理进行法律推理，以确定有效的法律决定。

3、职业技能：能够运用审判、仲裁、法律咨询、代理或辩护服务、企业内部法律事务管理、行政事

务管理等业务技能，在司法机关、行政机关、企事业单位从事审判、检察、司法行政、律师业务、仲裁

业务、企业法务等多样化工作。

4、法律职业道德与规范：具有法律信仰，维护国家法律与社会公正，能够在法官、检察官、律师等

法律职业中践行职业道德和规范，履行对社会承担的责任。

5、现代工具应用：能够熟练使用计算机、网络、信息技术工具进行学习、研究及事务处理。

6、团队合作：具有合作意识和组织管理能力，能够在多学科背景下的团队中承担个体、团队成员以

及负责人的角色。 

7、沟通：能够就法律问题与业界同行及社会公众进行有效沟通和交流，包括撰写报告与论文、陈述

发言，并具备一定的国际视野，能够在跨文化背景下进行沟通和交流。

8、终身学习：具有自主学习和终身学习的意识，有不断学习和适应发展的能力。

II. Requirements for graduation

1. Legal knowledge: master the jurisprudence, legal history, the basic knowledge of various law 

departments, being able to use civil law, commercial law, intellectual property law, economic law, administrative 

law, criminal law, procedural law, international law and other professional knowledge to solve specific legal 

issues.

2. Speculative analysis: being able to apply the basic principles of legal science, and in order to make 

reasonable legal decisions, being able to access to legal facts, discover legal norms, interpret legal meaning, 

demonstrate legal application and use legal reasoning.

3. Vocational skills: being able to use trial, arbitration, legal advice, agency or defense services, internal 

corporate affairs management, administrative affairs management and other business skills, and being able to be 

engaged in trial, prosecution, judicial administration, lawyers business , Arbitration business, corporate law and 

other diversified work in the judiciary organs, administrative organs, enterprises and institutions.

4. Legal professional ethics and norms: having a legal belief, willing to abide by national laws and maintain 

social justice, willing to abide by professional ethics and norms in practice, willing to fulfill the corresponding 

responsibility required by the society for judges, prosecutors, lawyers and other legal professions.
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5. Modern tool applications: having the ability to use computer, network, information technology tools for 

learning, research and transaction processing.

6. Teamwork: having a sense of cooperation and organizational management, being able to assume roles of 

individuals, team members and the person in charge in a team of multi-disciplinary background.

7. Communication: being able to communicate effectively with industry peers and the public on the legal 

issues, including writing reports and papers, presenting speeches, and having a certain international perspective in 

order to communicate in a cross-cultural context.

8. Lifelong learning: having independent learning and lifelong learning awareness, and having the ability to 

continue to learn and adapt to newest developments.

附：培养目标实现矩阵

三、专业主干课程

法理学、宪法学、民法、刑法、行政法与行政诉讼法、民事诉讼法、刑事诉讼法、商法、经济法、

知识产权法、中国法制史、劳动与社会保障法、环境与资源保护法、国际法、国际私法、国际经济法。

III. Main courses 

Jurisprudence, Constitution, Civil Law, Criminal Law, Administrative law and Administrative Procedure 

Law, Civil Procedure Law, Criminal Procedure Law, Commercial Law, Economic Law, Intellectual Property Law, 

History of Chinese Legal System, Labor Law and Social Security Law, Environmental Protection Law and 

Resources Law, International Law, Private International law, International Economic law.

四、基本学制：四年

IV. Recommended length of the program: 4 years 

五、授予学位：法学学士

学生修满所规定的最低毕业学分，符合武汉科技大学授予学士学位规定，授予法学学士学位。

V．Degree conferred: Bachelor of Law 

When Students achieve the minimum graduation credits requirement and meet the relevant requirements of 

Wuhan University of Science and Technology for awarding a bachelor's degree, they can be awarded the Bachelor 

of Law degree.

六、毕业学分要求：175学分



七、学时学分比例

1、必修选修学分比例

2、实践教学环节学分比例
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Ⅵ. Credits required for graduation：175 credits
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八、毕业要求实现矩阵

Ⅷ.Graduation Realization Matrix
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Ⅹ、Offered Course and Distribution of Academic Credits
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